
Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 1. juli 2017 stillet følgende spørgsmål 

nr. 1025 (Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares.  Spørgsmålet er 

stillet efter ønske fra Liselott Blixt (DF).

Spørgsmål nr. 1025:

”Ministeren bedes – i forlængelse af ministerens tidligere besvarelser om legionella – 

oplyse, hvad ministeren vil gøre for at sikre færre tilfælde af legionella i Danmark?”

Svar: 

Som det fremgår af mine svar på SUU alm. del spm. 830 og 997 overvåger Statens Se-

rum Institut nøje forekomsten af og dødeligheden på grund af legionella, herunder på 

sygehusene. Som det også fremgår, har Statens Serum Institut igennem en årrække 

konstateret et stigende antal legionellatilfælde i Danmark, og Danmark har igennem 

mange år haft et højere antal registrerede tilfælde af legionærsygdom sammenlignet 

med andre vesteuropæiske lande. 

Som nævnt i mit svar på spørgsmål 830 kan nogle af de mulige årsager til udviklingen 

i legionellatilfælde være ændringer i vandforsyningen, vandforsyningssystemer og 

vejrmæssige faktorer. En række myndigheder medvirker således i bekæmpelsen af le-

gionellasmitte, jf. også svaret på SUU alm. del spm. 831 fra transport, bygnings- og 

boligministeren vedr. vandinstallationer og vandprøver.

Jeg vil på den baggrund bede Statens Serum Institut tage initiativ til, at de relevante 

myndigheder drøfter den foreliggende viden om årsager til stigningen i antallet af le-

gionellatilfælde samt grundlaget for evt. at foretage analyser af årsager til stigningen 

samt mulighederne for at reducere denne stigning.
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